
ZÁPIS ZASEDÁNÍ ŠESTÉ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU (24. 4. 2023)

Čas zahájení schůze: 18:33

Přítomni: Marek Panocha, Lucie Dvořáková, Vojtěch Šimák, Klára Nováková, Martin Wolf; online

připojen přes MS Teams Vjačeslav Glazov.

Zápis provedl Martin Wolf.

Program schůze:

● Úvod

● Představení nadcházejících akcí

● Shrnutí akce Hodina pravdy a prohlášení Spolku k dění v Ústavu pro studium totalitních

režimů
● Spolkové narozeniny

● Finance

● Různé

● Závěr

1. Úvod

● Paní předsedkyně Lucie Dvořáková uvítala přítomné a zahájila schůzi. Prvním

bodem bylo schválení programu schůze. Program byl schválen přítomnými členy

výboru v poměru hlasů 4-0-0.

2. Představení nadcházejících akcí

● V úvodu předsedkyně vyzvala členku výboru Kláru Novákovou, aby stručně
shrnula, jak se vydařilo nedávné promítání filmu Noc na Karlštejně, k němuž
Klára Nováková měla odbornou předmluvu; kol. Nováková informovala výbor, že

akce měla úspěch a ráda by někdy na něj něčím podobným navázala.

● Předsedkyně pak poznamenala, že pro příští akce bude třeba zapracovat na

kvalitě záznamu, neboť ten z představení knihy 13 objektů z (ne)šťastného

muzea je příliš nekvalitní.

● Když už nikdo z přítomných neměl žádné další komentáře k uplynulým akcím,

předsedkyně začala představovat akce nadcházející:

o 1. 5. - studentský Majáles – Spolek tam bude mít stánek s merchem;

placky a koncilové sirky se vyrobí 25. 4. na plackovací brigádě, kterou

organizuje Klára Nováková a Martin Wolf; jsou objednané i nové

spolkové propisky, vytisknou se letáčky, jinak by mělo být vše zařízené.

o 4. 5. – pivo s peďákem – společná hospoda FFabuly a spolku Agora,

zařízeno.

o 9. 5. – oslava spolkových narozenin – bude řešeno ve zvláštním bodu

schůze.

o 23. 5. – představení studentské práce Anny Heráňové s názvem „Akce

zámky v poválečném Československu“.

o Z nadcházejících akcí je zatím bez data přednáška s Radkem Bubnem,

která je v jednání.

o Lucie Dvořáková v rámci přípravy další akce – exkurze na výstavu o

Josefu Mánesovi do Valdštejnské jízdárny - zkontaktovala kurátorku této

výstavy, aby se pro spolek pokusila vyjednat individuální prohlídku.



Běžné prohlídky jsou bohužel již vyprodané dopředu. Exkurze by se

konala v květnu.

o Klára Nováková navrhla, že by bylo hezké zorganizovat ještě jeden

filmový klub, zatím ale k němu není datum ani téma; postarají se o to

s členem výboru Danielem Šťastným; člen DK Vojtěch Šimák

poznamenal, že by nebylo špatné mít ještě jeden vlastní filmový klub

pouze za FFabulu.

o Představování učebnice, jež vznikla v rámci projektu TEH21, se odsune

na podzim, po 13. říjnu.

o Během června se otevírá možnost na exkurzi na Slovensko nebo

nějakou menší, k dalším akcím Vojtěch Šimák zmínil, že bude hospoda

HESu.

▪ K případnému Slovensku předsedkyně sdělila, že by byl možný

fakultní příspěvek 15 000 Kč, exkurze by pak stála max. 3000 Kč
na osobu; pokud ale nedostane odpověď od kontaktů na

Slovensku, exkurze nebude.

▪ Pátek 9. 6. potvrzen jako termín Memoriálu knížete Vladivoje,

který si bere na starost místopředseda Marek Panocha.

▪ Ještě k exkurzi dodal tajemník Martin Wolf, že pro případ nouze

má v záloze rozpracovanou exkurzi do Plzně.

o Nadnesena také otázka příštího zasedání výboru – proběhne v týdnu

22.-26. 5., přesný termín se dohodne co nejdříve.

o Následovala krátká debata, který z letních měsíců bude zasedání

vynecháno; většina přítomných se po chvíli shodla, že nejlepší bude

vynechat červenec.

3. Shrnutí akce Hodina pravdy a prohlášení Spolku k dění v Ústavu pro studium totalitních

režimů
● Předsedkyně vyzvala člena DK Vojtěcha Šimáka, aby shrnul protestní akci

Hodina pravdy, na jejíž organizaci se podílel.

o Ze strany Spolku šlo o vydařenou akci, rozdalo se hodně merche, stánek

FFabuly byl první, který měl zaplněný podpisový arch; akce jako taková

ale podle Vojtěcha Šimáka nebude mít velký význam a vyzní do

ztracena, ačkoliv existuje na fakultě plán zanést petici na MŠMT;

závěrem dodal pár osobních zkušeností, kvůli nimž už takovou akci

nechce nikdy řešit. Výbor poděkoval Vojtěchu Šimákovi za jeho snahu a

nasazení. Pro spolek byla akce velmi vydařená, jako celek existovala

bohužel řada chyb ze strany organizátorů.

● Na to navázala předsedkyně, která vyzvala člena DK Vjačeslava Glazova, aby

pohovořil o situaci k petici ohledně Ústavu pro studium totalitních režimů
(ÚSTR)

o Rovněž Vjačeslav Glazov sdělil svou obavu, že studentská petice vyzní

do ztracena. Byla již předána do Senátu ČR, zatím bez odezvy; je dle něj

ale důležité, že jsme se zapojili a nebyli lhostejní, protože dění kolem

ÚSTRu je spor zasahující širší historickou obec.

o Lucie Dvořáková poděkovala všem, kteří podepsali, ačkoliv to mohlo

představovat vykročení mimo jejich komfortní zónu; poděkování patří
také hlavně Jakubu Vrbovi, který petici sepsal.

4. Finance



● Na tento bod předsedkyně předala slovo, místopředsedovi Marku Panochovi;

ten začal hovořit hlavně o výměně peněz ze spolkové kasy, kde bylo několik už
nepoužitelných stokorun, které banka nepřijme, představuje to ale jen minimální

ztrátu.

● S odkazem na problémy se zvukovým záznamem zmíněné výše předsedkyně
zmínila otázku koupě nového mikrofonu – peníze už jsou schválené z minula,

zmíněna také možnost přikoupit porty k připojení na MS Teams; Vojtěch Šimák

se poptá na možnosti proděkana Jana Koury.

5. Narozeniny

● Od bodu 4. pak pan místopředseda, vyzván předsedkyní, přešel plynule k bodu

5., kde výbor zpravil o stavu příprav plánované oslavy spolkových narozenin.

o Jako první se vyjádřil Vojtěch Šimák, který je s Markem Panochou

organizuje: akce proběhne v místnosti 104 na hlavní budově FF UK,

místnost je zabraná od 17:30, mluvil o tom s panem proděkanem

Rákosníkem, ocenil jeho otevřený přístup; podmínka od správy budov je,

že akce musí končit před půlnocí, rezervace místnosti je tedy do 23:00;

bude třeba, aby v ten čas už většina hostů odešla do rezervovaného

restauračního zařízení, pár lidí uklidí a uvede místnost do původního

stavu; zázemí pro organizaci vyhovuje, všechny věci se navozí na dvůr

autem, ve skladu KJP je místo na uskladnění; Marek Panocha na to

navázal, zajištěna dvě auta – Lucie Dvořáková se postará o odpolední

část (co se může zkazit – dort a chlebíčky); dopoledne bude

předsedkyně DK Karolína Padělková řešit převoz sudů.

o Marek Panocha objednal 220 chlebíčků od Libeřských lahůdek, bude to

celkem velký výdaj, další finance půjdou na dorty, které zajistila Lucie

Dvořáková; cena bude asi 7 500 Kč, všechno jídlo a pití celkem 15 000

Kč, řeší se také shánění papírových tácků.

o Každý člen výboru a DK doporučil ke koupi do tomboly jednu historickou

knihu, do níž vloží své věnování a zdůvodní výběr; další čtyři knihy

z přebytků Historického kabinetu; lístek do tomboly se bude prodávat za

10 Kč.

o Následovala debata o tom, jaké další pití objednat; je žádoucí, aby se

vypilo pivo a víno, otázkou je, jestli i tvrdý alkohol – Vjačeslav Glazov

řekl, že je spíš proti, protože už tak půjde o jednu z našich

nejnákladnějších akcí, navíc potřebujeme, aby všichni relativně
civilizovaně zvládli včas opustit budovu; výbor se usnesl, že tvrdý

alkohol půjde maximálně jako cena do tomboly; Klára Nováková navrhla,

ať se pokusíme zařídit basu cideru, což bylo nadšeně přijato; bude

zajištěno i nealko.

o Lucie Dvořáková uvedla, že pro úklid učebny po akci bude třeba počítat

s čistícími prostředky na otření mastnoty, dezinfekcí, pytli na odpadky a

hadry na podlahu. Ty se pořídí v dostatečném množství, aby se podlaha

V P104 nepoškodila v případě rozlití nápojů.

o Druhý den bude také třeba odvézt sud a pípu, Vojtěch Šimák bude mít

klíče, ještě jednou se pak stav místnosti zkontroluje.

o Fotografovat bude Klára Nováková, výzdobu si vzal na starost Martin

Wolf.

6. Různé



● Předsedkyně informovala výbor o reorganizaci a úklidu skříně, o který se

postarala s Karolínou Padělkovou; Martin Wolf se zeptal s ohledem na

administrativní povahu funkce tajemníka, zda se má ujmout případné

inventarizace; předsedkyně a místopředseda odpověděli, že inventarizace může

proběhnout kdykoliv. Od kolegy Tomáše Konečného víme, že není třeba

inventarizovat majetek starší 5 let.

● Vojtěch Šimák informoval výbor, že přípravné kurzy probíhají úspěšně a končí

13. 5., Martin Wolf se zeptal, jestli už jsou zajištění členové komise u cvičné

zkoušky; Vojtěch Šimák odpověděl, že se o případných volných místech brzy

dozvíme.

● Lucie Dvořáková shrnuje projekty, jež momentálně podléhají procesu personální

výměny:

o Kritický klub patrně zanikne, nebo ho bude zajišťovat výbor, neboť se i

přes intenzivní hledání nepodařilo nalézt dostatek organizátorů do

pevného organizačního týmu.

o Cena Lucie Urikové bude fungovat jako podkategorie Ceny Jaroslava

Golla; na FFabulu spadne finanční zátěž ohledně pořizování cen do

soutěže a také propagace a případná záštita, protou bude zajišťovat

Cena Jaroslava Golla. Od Elišky Farové, který doteď zajišťovala

komunikaci se zainteresovanými stranami, přebírá tento úkol Lucie

Dvořáková poté, co se o něj nikdo jiný nepřihlásil.

o Obscura bude též předána novému vedení ihned poté, co vyjde nové

číslo. Spolkový důchod v ní hodlá v pozici šéfredaktorky strávit Lucie

Dvořáková, redakce též nabývá konkrétních rozměrů.

● Poté předsedkyně poprosila členy DK Vjačeslava Glazova a Vojtěcha Šimáka, aby

informovali výbor o jednání s Mezinárodní asociací studentů historie (ISHA);

Vjačeslav Glazov informoval výbor, že ISHA poprosila náš spolek o spolupráci

v Čechách; ráda by uspořádala během srpna, kromě 20. 8.-27. 8., akci v Praze,

která by trvala dva až tři dny (pátek-neděle) a proběhla by formou malé

konference, k níž by byl doprovodný program jako výlety, návštěvy muzeí apod.;

dali jasně najevo, že nechtějí, abychom vše organizovali jen my jako Spolek, rádi

se na tom budou podílet sami, po FFabule by chtěli zajistit ubytování, prostory

na akci a jídlo; oba členové DK slíbili prozkoumat možnosti ubytování na

pražských kolejích nebo hostelech; můžeme se podílet na programu; oba členy

DK potěšila z jejich strany velká otevřenost a ochota, nabídli i omezit počet

osob, aby to vyhovovalo naším kapacitám; výbor se shodl, že máme lidi, které

můžeme kontaktovat na přednášky či workshopy; ISHA zmínila i možnost

sponzorování; byli by rádi za spolupráci s historickými ústavy; paní předsedkyně
se vyjádřila spíše pro formu konference; Vojtěch Šimák poznamenal, že díky

dobrému jménu ISHA by se mohlo podařit vyjednat i onu spolupráci s ústavy a

skrze ně zajistit například ubytování a menzy; Lucie Dvořáková pak vyzvala výbor

k vyjádření, zda by konání akce podpořil; účast byla jednohlasně schválena

poměrem hlasů 4-0-0.

● Seznamovací kurz se bude konat 29. 9.-1. 10.; Lucie Dvořáková navrhla zvolit

místopředsedu Marka Panochu za hlavního organizátora kurzu, protože bude

třeba hlavní kontaktní osoba; výbor schválil poměrem hlasů 3-0-1, pan

místopředseda se zdržel.



● Marek Panocha se poté dotkl také otázky stanov a informoval výbor, že brzy

proběhne online schůzka k jejich znění a úpravám.

● Závěrem se ještě jednou ujal slova člen DK Vjačeslav Glazov, který oznámil, že

ho zkontaktoval Václav Sixta přes Jakuba Vrbu; ve fakultním nakladatelství

vychází jeho dizertace; zajímal se, zda by Spolek nechtěl v září provést

představení jeho knihy; do panelu nám nabídl lidi, ale konečný výběr by nechal

na Spolku; výbor rozhodl, že se pokusí z řad členstva nebo přes známosti

organizátora najít.

7. Závěr
● Po vyčerpání všech bodů programu paní předsedkyně Lucie Dvořáková

poděkovala všem přítomným; konstatovala, že Spolek má nyní nejlepší pověst

za dlouhou dobu; pochválila rovněž, že se nám daří udržovat diverzitu témat,

akcí i osobností, díky čemuž si ve spolkové činnosti každý může přijít na své; po

těchto slovech schůzi ukončila.

● Schůze skončila ve 20:08.


